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Beste lezers,

De natuur lijkt wel te exploderen. De zon doet zijn best 
en af en toe een lekker groeizaam buitje doet de rest. 
Iedere dag zie je op de boerderij weer nieuwe knopjes 
groen aan de struiken en bomen en is het weer een 
verrassing welke bloemen er nu weer zijn opengegaan. 
Hetva meeste vee loopt weer buiten en de eerste oogst 
uit de moestuinen zijn een feit. 

Ook binnen de cliëntenraad staan we in volle bloei. 
Sinds mei heeft de raad zijn maximale aantal van 
negen leden bereikt. We zijn heel blij dat Wendy bij de 
raad is aangeschoven. Jullie kunnen kennis met haar 
maken door het interview in deze Landbode. 

Zes keer per jaar vergaderen we met de raad.  

We denken mee met de ontwikkelingen van Landzijde 
en geven daar adviezen over. Om deze medezeggen
schap goed te regelen hebben we daarom een nieuw 
huis houdelijk reglement gemaakt en samen met de 
raad van bestuur van Landzijde hebben we een mede
zeggenschapsreglement opgesteld en ondertekend. 
Daarin staat precies wat over en weer onze verant
woordelijkheden zijn en onze rechten. 

Heb jij een vraag of een opmerking voor de raad. Stuur 
ons dan een email: clientenraad@landzijde.nl

We wensen jullie een hele fijne zomer en veel leesplezier 
met deze Landbode. 

Franklin (Voorzitter)
Cara (Ondersteuner)

je onze namen met foto’s ook op internet kunt vinden via: 
www.landzijde.nl/overons/clientenraad. Ook kun je ons mailen.

Laat via clientenraad@landzijde.nl weten als je iets wil melden, wil vragen of als je graag wil dat wij 
jouw boerderij komen bezoeken.

Weet je dat



De zorgboerderij is heel 
creatief. Met mozaïek 
worden bijvoorbeeld mooie 
dingen gemaakt.

Boerderijbezoek
12 april 2022

Twee keer per jaar bezoekt de cliëntenraad 
twee zorgboerderijen die aangesloten zijn 
bij Landzijde. Op deze manier kunnen de  
leden een praatje maken met een aantal 
deelnemers en krijgt de raad een indruk 
van het werk op de zorgboerderijen. Dit 
keer hebben we een bezoek gebracht aan 
de familie Laan in Middelie en bij de familie 
Schilder in Scharwoude. Het was weer een 
bijzonder leuke en leerzame dag! 

Familie Laan

We starten de dag in Middelie op de zorgboerderij van 
de familie Laan. De term familie is hier wel terecht, want 
naast de kinderen werken ook opa en oma nog mee. 

Bij familie Laan werken ze met alle doelgroepen. Je kunt 
hier diverse functies uitoefenen; voor ieder is er wat wils. 
Op de boerderij lopen er koeien, kippen, alpaca’s, scha
pen en lammetjes rond. Ook hebben ze een tuinderij met 
lekkere groenten waar deelnemers met passie werken.

Aan dieren hebben ze koeien, kippen en ook zeer 
mooie alpaca’s, schapen en lammetjes. De boer heeft 
ook een tuinderij met groenten waar wordt gewerkt 
door de deelnemers.

De opbrengst wordt verdeeld over de deelnemers en 
een ander deel wordt verkocht. Verder kregen we een 
rondleiding waarbij we een mooi natuurgebied hebben 
gezien voor vogels. Een deel van dit gebied wordt een 
bepaalde periode per jaar onder water gezet. Na  
deze rondleiding zijn we doorgegaan naar de volgende 
zorgboerderij. 

Verslag gemaakt door Franklin.

Stille Pieter

‘s Middags kwamen we 
aan in Scharwoude bij 
zorgboerderij Stille Pieter 
die wordt gerund door 
familie Schilder.  
De twee dochters Marit 
en Petra runnen de zorgtak, hun broer de boerderij 
en moeder Riet de zorg en het huishouden. We vielen 
met onze neus in de boter want ze hadden verse cake 
gemaakt. Iedere twee weken komen er in het weekend 
ongeveer 10 kinderen met autisme logeren en krijgen 
ze dagbesteding. Op de dinsdag en donderdag komen 
er ouderen met lichte dementerende klachten. De zorg
boerderij is heel creatief. Met mozaïek worden bijvoor
beeld mooie dingen gemaakt. Wat ook apart is, is dat 
ze vier schildpadden hebben waar een buitenverblijf 
voor wordt gemaakt. Bij de rondleiding hebben we  
30 koeien gezien. Verder waren er hele mooie schapen
rassen uit Schotland met hun lammetjes. Na de rond
leiding zijn wij weer op huis aan gegaan.

Verslag gemaakt door Herman van Dis



“Vroeger toen ik nog klein was, vanaf een jaar of vier, ging ik met mijn ouders heel vaak naar Sauerland. Daar 
waren veel paarden waar mijn moeder me gewoon opzette. Ik begon toen meteen met mijn beentjes aan te  
sporen en was helemaal niet bang. Mijn moeder zei toen al dat ik talent heb voor paardrijden. Dit hebben we 
jaren gedaan. Later heb ik me in het Amsterdamse Bos aangemeld bij de manege. Dat was echt onwijs leuk, want 
dan kon je gewoon meteen met die paarden de bossen in. Daar heb ik ook lessen gevolgd, maar na een paar 
jaren was het niet zo leuk meer. Er waren veel rijkelui kinderen met kapsones en die deden heel vervelend tegen 
mij. Toen vond ik het niet leuk meer om te blijven. Een paar jaar later heb ik een meisje leren kennen die paard 
reed in Zunderdorp. Het was daar heel kleinschalig en daar ben ik toen ook heengegaan. Ik heb daar een paar 
jaar gereden. Ik had mijn eigen zorg paard, volgde lessen en heb met wedstrijden meegedaan en nog met een 
paard door het water gezwommen zonder zadel. Ik heb zoveel dingen gedaan en dat was zo leuk! Daarna kwam 
een periode dat het minder met me is gegaan. Uiteindelijk kwam ik hier op de zorgboerderij terecht en ik voelde 
me meteen thuis. Ik herkende heel goed die geur en die geluiden van mijn jeugd van al die paarden.” 

Wat doe je hier? “Ik maak stallen schoon, ruim het terrein op, we 
eten met elkaar en met mooi weer gaan we varen naar de schapen. 
Dat is best leuk en afwisselend werk. Maar je snapt dat ik graag nog 
wat meer met de paarden zou willen doen. Dat is nog niet heel veel, 
maar misschien kan dat in de toekomt nog wat uitbreiden. Ik zou 
heel erg graag weer willen rijden. 

Wendy vertelt verder dat ze hier niet meer weg zou willen.  
Naast dat ze het werk leuk vindt, vindt ze de mensen ook allemaal 
heel aardig. Zo heeft ze ook Gaby leren kennen en die vertelde 
Wendy hoe leuk zij het vond om in de cliëntenraad van Landzijde te 
zitten. Wendy heeft zich vervolgens via Gaby meteen aangemeld. 
En hoe vind je het om te vergaderen? “Ik vond meteen iedereen 
heel erg vriendelijk. Ik moet nog wel een beetje wennen. Sommige 
benamingen die worden gebruikt die ken ik helemaal niet. Ik heb ook 
heel weinig scholing gedaan. Na één jaar middelbare school ben ik 
gestopt, dus ik heb ook heel veel gemist met het gebruik van  
computers en dat soort dingen. Maar dat hoop ik met het meedoen 
met de vergaderingen weer een beetje in te halen. Want je leert er 
toch veel van en dat vind ik heel erg leuk. Ik moet nu best veel  
lezen, maar dat is alleen maar goed voor mijn hersenen. Het is  
wel veel voor me maar ik concentreer me goed, want ik wil het  
gewoon graag.”

Samen met Wendy ga ik nog even naar de paarden om een mooie 
foto van haar en het paard Nero te maken. Het mooiste halster wordt 
omgedaan en Wendy loopt gewoon met Nero door de bak en je ziet 
meteen dat ze nergens bang voor is en helemaal in haar kracht. 
Het was een bijzonder leuk gesprek en ik wens Wendy een goede tijd 
toe in de cliëntenraad. Een vrouw met haar hart op de goede plaats 
is zeker ook voor de cliëntenraad van Landzijde een mooie aanwinst! 

Het nieuwste lid 
van de cliëntenraad is Wendy

De cliëntenraad heeft weer een nieuw lid: Wendy. Ik ben bij Wendy langs geweest 
op de zorgboerderij Molenaar in Den Ilp, om Wendy wat beter te leren kennen. 

Op een zonnige vrijdagochtend tref ik het, want ik word opgewacht door Wendy met een 
lekker stuk taart. Ze trakteert, want morgen is ze jarig. We nemen plaats aan een lekker 

grote houten picknicktafel en ons gesprek kan beginnen. 

Ik herkende heel goed die geur 
en die geluiden van mijn jeugd 
van al die paarden.



Waar heeft de cliëntenraad  
het afgelopen half jaar o.a. over 
vergaderd?

•  De resultaten van Vanzelfsprekend over 2021 zijn 
besproken in de raad. De scores voor tevredenheid 
zijn nog steeds heel hoog. De cliëntenraad heeft een 
nieuwe onderzoeksvraag gesteld: wat wordt er op de 
boerderij gemiddeld als nuttig ervaren? 

•  De cliëntenraad heeft meegedacht met het meer
jarenbeleidskader en adviezen gegeven op met name 
het cliëntenperspectief. 

•  Met behulp van een externe deskundige heeft de 
raad in samenwerking met de raad van bestuur het 
regelement medezeggenschap en het huishoudelijk 
reglement herschreven, vastgesteld en ondertekend. 

•  De raad is bijgepraat over de nieuwe ontwikkelingen  
binnen Kwekerij Osdorp. De komende jaren zal 
steeds meer worden overgegaan op stekken van 
potplantjes. Ook zijn ze aan het verduurzamen. 

•  Het jaarverslag is ter kennisgeving bekeken. De raad 
waardeert de heldere opzet met veel grafieken en 
tekeningen.

•  De begroting van 2021 heeft een positief advies 
gekregen van de raad. Landzijde is financieel gezond.

•  We zijn op boerderijbezoek geweest bij twee boerde
rijen (zie verslag).

•  We hebben gesproken over het kwaliteitskader van 
zorglandbouw (zie artikel) en advies gegeven over het 
anders benoemen van “het is op de boerderij net als 
in het gewone leven”. 

Maak het verschil

Op 2 juni is het Kwaliteitskader Zorglandbouw  
officieel gepresenteerd. Het kwaliteitskader legt 
vast waar de zorglandbouw voor staat, vanuit het 
perspectief van de deelnemers. Ook vanuit  
Landzijde hebben we hier actief een bijdrage 
aan geleverd, bijvoorbeeld door de informatie uit 
Vanzelfsprekend te delen. Jaarlijks vullen de deel
nemers van Landzijde meer dan 1000 vragen
lijsten in waarin ze aangeven hoe ze de zorg op de 
boerderij ervaren. Ook de cliëntenraad is geraad
pleegd tijdens de ontwikkeling.

Een kwaliteitskader is een serie afspraken over 
de manier waarop je zorg wil leveren en hoe je de 
kwaliteit daarvan borgt. Het kwaliteitskader voor 
de zorglandbouw geeft zorgboeren houvast om 
zorg te verlenen die past binnen de regels, zonder 
dat het te ingewikkeld wordt of te ver af komt te 
staan van het leven op de boerderij. Het helpt 
Landzijde met het continu blijven verbeteren van 
de kwaliteit en het biedt financiers en toezichthou
ders houvast bij de beoordeling van de kwaliteit.

Waarden die deelnemers hebben benoemd als 
heel belangrijk op de zorgboerderij vormen de  
basis van het kwaliteitskader: de kernwaarden. 
We noemen ze de kernwaarden. Er zijn negen 
kernwaarden te onderscheiden, zoals ‘Ik word 
gezien en gehoord’, ‘Ik krijg de kans om te leren’ 
en ‘Er is ruimte en ik kan veel buiten zijn’.

Hoe op de boerderij de kernwaarden worden  
ingevuld mag verschillen. Met bijna 2000  
verschillende deelnemers variërend in leeftijd van 
6 tot 100, ervaren wij dagelijks hoe belangrijk het 
is dat we binnen Landzijde samenwerken met 117 
verschillende boerderijen, met 117 verschillende 
boerenfamilies. Deze diversiteit maakt het moge
lijk een passende plek te vinden voor iedereen 
die een van onze boerderijen nodig heeft om van 
betekenis te zijn en plezier te hebben. 

‘Maak het verschil’ is ook het motto waar vanuit 
we omgaan met het Kwaliteitskader Zorglandbouw.  
Ga op jouw boerderij het gesprek met elkaar 
aan over hoe jij de kernwaarden beleeft en wat 
je belangrijk vindt. Zo werken we samen aan de 
kwaliteit van de Zorglandbouw.  

Hillie Faber en Johan Zandberg
Raad van Bestuur

13 juni 2022 is de medezeggenschapsregeling en 
het huishoudelijk reglement van de cliëntenraad 
herzien. Alles voldoet weer volledig aan de huidige 
regelgeving. 

Voorzitter Franklin ondertekend.


